

whatever Condition or Nation they may be, a Term of Three Years, to be computed from the Notification of this present Treaty, for the Purpose of disposing of their Property acquired and possessed either before or during the War, in which Term of Three Years they may have the free Exercise of their Religion and Enjoyment of their Property.

The same Privilege is granted in the Countries restored to all those, whether Inhabitants or others, who shall have made therein any Establishments whatsoever during the Time when those Countries were in the Possession of Great Britain.

With respect to the Inhabitants of the Countries restored or ceded, it is agreed that none of them shall be persecuted, disturbed, or molested in their Persons or Properties under any Pretext, on Account of their Conduct or political Opinions, or of their Attachment to any of the other contracting Powers, nor on any Account, except that of Debts contracted to Individuals, or on Account of Acts posterior to the present Treaty.

Article XIV.

All Sequestrations imposed by any of the Parties on the funded Property, Revenues, or Debts of whatever Description, belonging to any of the contracting Powers, or to their Subjects or Citizens, shall be taken off immediately after the Signature of this Definitive Treaty. The Decision of all Claims brought forward by Individuals, the Subjects or Citizens of any of the contracting Powers respectively, against Individuals, Subjects or Citizens of any of the others, for Rights, Debts, Property, or Effects whatsoever, which, according to received Usages

ou Nation qu'ils soient, un Terme de Trois Ans, à compter de la Notification du présent Traité, pour disposer de leurs Propriétés acquises et possédées soit avant soit pendant la Guerre, dans lequel Terme de Trois Ans ils pourront exercer librement leur Religion et jouir de leurs Propriétés.

La même Faculté est accordée dans les Pays restitués à tous ceux, soit Habitans ou autres, qui y auront fait des Etablissmens quelconques pendant le Tems où ces Pays étaient possédés par la Grande Bretagne.

Quant aux Habitans des Pays restitués ou cédés, il est convenu qu'aucun d'eux ne pourra être poursuivi, inquiété, ou troublé dans sa Personne ou dans sa Propriété sous aucun Prétexte, à Cause de sa Conduite ou Opinion politique, ou de son Attachement à aucune des Parties contractantes, ou pour toute autre Raison, si ce n'est pour les Dettes contractées envers des Individus, ou pour des Actes postérieurs au présent Traité.

Article XIV.

Tous les Séquestres mis de Part et d'autre sur les Fonds, Revenus, et Créances, de quelque Espèce qu'ils soient, appartenans à l'une des Puissances contractantes, ou à ses Sujets ou Citoyens, seront levés immédiatement après la Signature de ce Traité Définitif. La Décision de toutes Réclamations entre les Individus des Nations respectives pour Dettes, Propriétés, Effets ou Droits quelconques, qui conformément aux Usages reçus et au Droit des Gens, doivent être reproduites à l'Epoque de la Paix, sera renvoyée devant les Tribunaux compétens ;